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Aanleiding 
De nota naar aanleiding van het verslag en de nota van wijziging voor het 
Nationaal Groeifonds zijn afgerond. Deze leggen wij u voor ter ondertekening. De 
documenten zijn gelijktijdig aan de minister van Financiën voorgelegd voor 
akkoord. Zij hoeft de documenten niet te ondertekenen.  
 

Advies 
U kunt de nota naar aanleiding van het verslag en de toelichting bij de nota van 
wijziging en de bijbehorende aanbiedingsbrief ondertekenen. 
 
Kernpunten 
• Op 22 november 2021 is het wetsvoorstel voor het Nationaal Groeifonds aan 

de Tweede Kamer aangeboden. Op 17 januari heeft de Tweede Kamer haar 
verslag uitgebracht (schriftelijke vragen). Deze dienen van een antwoord te 
worden voorzien (zgn. nota naar aanleiding van het verslag).  

• In het coalitieakkoord is bepaald dat de infrastructuurpijler uit het Nationaal 
Groeifonds wordt gehaald en dat dit in een nota van wijziging wordt verwerkt 
(een aanpassing van het wetsvoorstel).  

• U geeft vrijdag 4 februari mondeling nog een korte toelichting in de 
ministerraad. Behandeling van de documenten in de MR is niet nodig. Daar 
zijn de betrokken departementen mee akkoord gegaan. De documenten zijn 
ambtelijk afgestemd met de betrokken departementen.  

• De besluitvorming over de infrastructuurprojecten in de tweede ronde is 
verwerkt in de nota naar aanleiding van het verslag. 

• U zendt deze documenten mede namens de minister van Financiën naar de 
Tweede Kamer. 
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Nota naar aanleiding van het verslag 
• Door de Tweede Kamer zijn in totaal 78 vragen gesteld. Deze vallen ruwweg 

onder te verdelen in: 
o Doelstelling van het fonds en de definitie van het begrip duurzaam 

verdienvermogen. 
o Afbakening ten opzichte van andere instrumenten (additionaliteit) 
o Technische werking van het fonds 
o Betrokkenheid Tweede Kamer 
o De aangekondigde subsidieregeling 
o Betrokkenheid van MKB en outsiders 
o De positie van de adviescommissie 
o De gevolgen van het coalitieakkoord. 

• Los van het coalitieakkoord en de subsidieregeling zijn het bijna allemaal 
onderwerpen die in eerdere debatten aan de orde zijn geweest. De 
beantwoording is dan grotendeels ook in lijn met de eerdere mondelinge en 
schriftelijke beantwoording van vragen uit het parlement. 

• Er wordt in de nota verwezen naar een notitie die op ons verzoek door de 
Landsadvocaat is opgesteld over de haalbaarheid van de subsidieregeling. 
Deze notitie wordt meegestuurd naar de Tweede Kamer. 
 

Nota van Wijziging 
• De nota van wijziging regelt het verwijderen van de infrastructuurpijler uit het 

Nationaal Groeifonds. Dit is een grote beleidsmatige aanpassing van het 
Nationaal Groeifonds, maar wetstechnisch eenvoudig. 

• In de toelichting op de nota van wijziging wordt ingegaan op de gevolgen van 
de verwijdering van deze pijler en met name op het gevolg voor energie-
infrastructuur en digitale infrastructuur en beschrijft wat er op het gebied van 
infrastructuur nog wel mogelijk is onder de resterende pijlers 
kennisontwikkeling en onderzoek, ontwikkeling en innovatie (R&D&I). 

• Tot slot is in de nota van wijziging een technische aanpassing gedaan ten 
aanzien van de mogelijkheden van schorsing en ontslag van leden van de 
adviescommissie. In het verslag is hier een vraag over gesteld, en naar 
aanleiding daarvan wordt het wetsvoorstel op dit punt via de nota van 
wijziging verduidelijkt. Dit betreft geen beleidswijziging. 

 
Uitslag toegangspoort 2e ronde 
• U heeft dinsdag jl. met de minister van Financiën over de gevolgen van het 

coalitieakkoord voor de tweede ronde gesproken. 
• Besloten is om de projecten uit de infrastructuurpijler door te geleiden naar de 

adviescommissie. 
• U krijgt apart de brief voorgelegd waarmee de uitslag van de toegangspoort 

aan de Tweede Kamer wordt meegedeeld.  
 

Subsidieregeling 
• In de verdiepingssessie hebben we toegelicht dat er met een subsidieregeling 

gewerkt kan gaan worden zodat veldpartijen rechtstreeks subsidie aan kunnen 
vragen bij het Nationaal Groeifonds. Dit is ook in lijn met de wens van de 
meerderheid van de Tweede Kamer. 

• In het wetsvoorstel is een grondslag voor de subsidieregeling opgenomen. 
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• Aanvankelijk was het plan om nog een aparte brief over aan de Tweede 
kamer te sturen over het gebruik van de subsidieregeling. Omdat in het 
verslag een aantal vragen over de subsidieregeling zijn gesteld is het logischer 
de inhoud op te nemen in de nota naar aanleiding van het verslag in plaats 
van in een aparte brief.  

• De subsidieregeling wordt vervolgens verder uitgewerkt en zal naar 
verwachting in april worden afgerond. 

 
Verder proces en tijdpad 
• Na aanbieding van beide documenten aan de Tweede Kamer zullen deze 

normaliter met het wetsvoorstel in een debat worden behandeld. Dit is dan in 
de vorm van een plenair debat, al dan niet voorafgegaan door een 
wetgevingsoverleg (WGO). Na instemming van de Tweede Kamer gaat het 
wetsvoorstel naar de Eerste Kamer. 

• Het is zeer wenselijk dat het wetsvoorstel spoedig door het parlement wordt 
aangenomen. Dat maakt het mogelijk voor het jaar 2023 een begroting 
volgens de nieuwe systematiek van een begrotingsfonds in te dienen. Een 
goedgekeurd wetsvoorstel en een begroting voor het begrotingsfonds zijn 
nodig om in de derde ronde met een subsidieregeling te kunnen werken. 

• In de nota naar aanleiding van het verslag wordt de Tweede Kamer hier op 
gewezen. 

 
 
 

Informatie die niet openbaar gemaakt kan worden 
nvt 




